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Mjölby kommun, Kommunala pensionärsrådets protokoll 
Tid och plats 2024-02-15 klockan 10.00-12.00, KS-salen 

  

Beslutande Politiska representanter 
Therese Gustafsson (KD) OSF 
Ulla Karlsson (M) OSF 
Anders Steen (C) SHB 
Pensionärsorganisationernas representanter 
Anders Johannesson , SPF Birger Jarl 
Håkan Wass, SPF Dacke 
Kent Kärrlander, PRO Folkunga 
Anne-Marie Kullander, PRO Mantorp 
Sigbritt Bothin PRO Mjölby 
Erik Svensson, PRO Skänninge 
Ulla-Britt Fornander, SKPF avdelning 66 

Ersättare  Politiska representanter 
Carina Kärrlander (S) OSF 
Margareta Toorell (M) OSF 
Mats Allard (M) SHB 
Pensionärsorganisationernas representanter 
Anitha Karlsson, SPF Birger Jarl 
Eva Fremner, SPF Dacke 
Irene Andersson, PRO Folkunga 
Berith Greck Ånell, PRO Mantorp 
Monica Johansson, PRO Mjölby  
Barbro Johansson, PRO Skänninge  
Kristina Selvin, SKPF avdelning 66 

Övriga deltagande Anne-Charlotte Selvin, förvaltningssekreterare 

Utses att justera Erik Svensson, PRO Skänninge 
 
Justeringens  
plats och tid 

 
Omsorgs- och socialförvaltningen 2024-02-28  klockan 11:00  

Justerade paragrafer 
 

§ 1 - § 9 
 
Underskrifter 

 
 
Sekreterare 

  
  

 
  Anne-Charlotte Selvin    
  

 
Ordförande 

 
 

  

  Therese Gustafsson (KD)     

  
 
Justerande 

 
 

  

  Erik Svensson, PRO Skänninge     

Underskrift  



 
Sammanträdesprotokoll 
Kommunala pensionärsrådet 2024-02-15 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 2 av 12 
 

 

§ 1  

 
Mötets öppnande 
Ordföranden öppnar mötet och hälsar alla närvarande välkomna till möte med det 
kommunala pensionärsrådet. 
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§ 2 

 

Godkännande av dagordningen 
Förslag till dagordning har sänts till ledamöter och ersättare. 
 
Lägesrapport om ombyggnaden av Kungsvägen, utgår och flyttas fram till juni. 

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet godkänner dagordningen. 

 
___ 
 
Beslutet skickas till: 

Akten 
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§ 3 

 

Justering 
Erik Svensson, PRO Skänninge föreslås i enlighet med turordning.  

Justeringstid bestäms av ordföranden och justerare till 28 februari kl.11.00 Stadshuset.  

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet utser Erik Svensson, PRO Skänninge, till justerare. 

 
___ 

 
Beslutet skickas till: 

Akten 
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§ 4 

 
Information från omsorgs- och socialförvaltningen 
 
Revidering av regelverk för personligt förskrivna hjälpmedel.  
Föredragande: Sarah Staaf, Medicinskt ansvarig för rehabilitering.  

Ledningsgruppen för vård och omsorg (LGVO) har beslutat om rekommendationer till SVO 
om hur hjälpmedel får förskrivas. SVO har beslutat om rekommendationer till samtliga 
kommuner om godkännande av revideringen av regelverket och den är nu ute på remiss till 
kommunerna. Det nya regelverket träder i kraft 1 juni 2025 och revideringen kommer att 
presenteras i på omsorgs- och socialnämndens sammanträde i februari.  

En internationell upphandling är på gång och då vill man ha ett fungerande regelverk för 
detta. Norrköpings kommun leder arbetet av upphandling på en ny leverantör.  

Det finns förslag på en del förändringar i regelverket, där bland annat föråldrad teknik 
ersätts med ny teknik. Hjälpmedel som inte har evidens kommer att tas bort, till exempel 
tyngdtäcken som inte har någon påvisad medicinsk effekt. Ett tillägg är att få tillgång till en 
rullator även om man enbart behöver den för utomhusbruk. Tidigare var kriteriet att ha 
behov inomhus, vilket inneburit en begränsning för många behövande för att ta sig ut.  

Utöver utbudet av hjälpmedel innebär revideringen sammansättningen av 
hjälpmedelsrådet. Arbetet kommer utföras av tre hjälpmedelskonsulenter, och det kommer 
att finnas tydligare regler för bland annat inventering, som sker av 
hjälpmedelskonsulenterna som skickar brev till användarna om behov fortfarande finns. 
Bedömning av behov kommer att ske av legitimerad hälso- och sjukvårdspersonal och vara 
kostnadsfritt för den enskilde.  

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet tar del av redovisningen.  

 
___ 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 
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§ 5 

 
Information från kultur och fritidsförvaltningen 
 
Presentation av förvaltningschef.  
Föredragande: Åsa-Karin Svensson, förvaltningschef. Åsa-Karin berättar lite kort om sina 
nästan 25 år i Norrköpings kommun, Kultur- och fritidsförvaltning. Där hade hon bland 
annat ansvar för samverkan med föreningslivet i samhället, så hon ser fram emot att se över 
dessa delar i tjänsten hon nu tillträtt i Mjölby.  

Nytt från förvaltningen 
Åsa-Karin berättar att det inom förvaltningen är mycket pågående planering, bland annat 
för att skapa nya utbud för vår och sommar.  

Nystart för en besökssida, Visit Mjölby. Det har tidigare funnits en besökssida för 
kommunen, men nu behöver man ta ett omtag kring denna och syftet med den är att lägga 
ut information och aktiviteter. Planerad start är maj 2024.  

Natur- och kultur guidningar. Kultur- och fritidsförvaltningen tillsammans med 
miljöförvaltningen. 

Riksteaterföreningen har möte på Main event, 28 mars, där de samordnat det med ett event 
med Stand up. 

Östgötadagarna 18-19 maj 2024. Runt Mjölby finns många fina aktiviteter och utställningar. 
Mjölby konstförening, Norrgården de planerar att göra en hantverksmarknad. Är man 
utställare då kan man anmäla sig hos Mjölby konstförening senast 31 mars 2024.  

Övrig fråga 2023-11-06 samverkan med KPR och förvaltningen  
Diskussion om samverkan mellan kommunens Kultur- och fritidsförvaltningen och de 
kommunala pensionärsföreningarna. Åsa-Karin tar in synpunkter och förslag från KPR och 
ber att få återkomma med förslag på samverkan.  

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet tar del av redovisningen. 

 
___ 
 

Beslutet skickas till: 

Akten 
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§ 6 

 
Information från samhällsbyggnadsförvaltningen  
 
Överblick stadsbyggnad Mjölby kommun 
Föredragande: Håkan Sylvan, exploateringsingenjör 

Håkan presenterar sig och berättar kort vad en exploateringsingenjörs arbete innebär. Det 
handlar om köp- och försäljning av mark, upprättande av avtal och överenskommelser med 
motparter i olika exploateringssammanhang, framtagande av kartor, projektledande av 
stadsutvecklingsprojekt, söker bidrag för att använda minimalt med kommunala pengar 
samt att försöka få samhällsekonomin att gå ihop.   

Aktuella projekt för Mjölby kommun 
Håkan redogör för de olika projekten och  

Väderstad - Besökscenter för mat i Väderstad, ”matlandet”. I Väderstad planeras också för 
villatomter. Väderstad har ett bra regionalt läge, då det ligger bra till längs E4:an och det är 
många besökare redan idag till bland annat Väderstad konditori och Väderstad. Håkan visar 
en visionär skiss över området.  

Mjölby - Svartå Strand etapp 2 - Första etappen klar. Andra etappen beräknas att påbörjas 
2025-2027, med totalt 7-800 bostäder. Arbetet har försenats då man upptäckt 
markföroreningar och så ska en bit järnväg tas bort innan byggnation kan ta plats.  

Mjölby - Eldslösa etapp 1 – Södra mot ridskolan, där är planerat för villatomter och ett 
vårdboende längs Eldslösaleden 

Mjölby - Eldslösa etapp 2  – Norra, där en ny skola (Lejonbackens skola) ska byggas, samt 
villatomter i kuperad terräng i skogen.  

Mjölby - Eldslösa etapp 3 - ett område mellan Karlslund och Eldslösa södra, som kan 
komma att pausas på grund av brist på markåtkomst för bullerskydd och för 
jordmarksvärdet.  

Mjölby - Lärdomsljuset 24 - Håkan berättar om vad som hänt under de åren, där en aktör 
påbörjat men inte avslutat byggnation. Företaget Eklöfs bygg äger fastigheten nu. 
Byggnation ska påbörjas inom 2 år från att bygglov och startbesked beviljats och vara 
färdigställt inom 5 år. Lärdomsljuset verkar på nytt bli ett tillsynsärende hos bygglov.  

Mjölby - Området där Q8-macken låg i korsningen Smålandsvägen/Kungsvägen, står också 
stilla då markägaren Statoil inte är nöjda med anbud, utan hoppas på en bättre försäljning 
via mäklare, men marksanering återstår.  

Mantorp - Södra Rydja, där finns planerade villatomter och Östgötahus ska bygga fler 
kedjehus och tätare radhus.  

Mantorp – Östra Olofstorp, finns planerade villatomter där Göta Stenhus kommer bygga 
parhus.  
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Mantorp – Fall – de centrala delarna av Mantorp där man planerar ett nytt centrum. En ny 
översiktsplan är gjord och detaljplanering pågår. Gator för den första etappen med förskola 
och flerbostadshus byggs nu. Nästa etapp delas sannolikt upp i olika detaljplaner och där 
pågår parallell förprojektering av ny bro, vårdcentral, handelskvarter, många 
bostadskvarter och två skolor (f-6 omkring år 2030 och 7-9 omkring 2040. Efterfrågan på 
flerbostadshus bedöms måttlig, men stadig och kommer pågå över decennier. I en krans i 
söder finns i översiktsplanen mycket privat bostadsmark, där Mantorps gård i väster visat 
intresse att bygga villor och småhus, men avvaktar insatser tills bron börjar bli klar. Håkan 
visar bilder som ger en ungefärlig bild av hur det kan komma att bli. 

Mantorp – Industriområde på åkermark granne till Depot. Håkan berättar om vilka företag 
som tänkt anlägga där. Travet har en stor yta som de skulle kunna utveckla sin verksamhet 
på. Handlingstomter och räddningsstation är planerade. Det har byggt en ny 
cirkulationsplats med konstverk, för anslutning till området. Det finns en överenskommelse 
med trafikverket om utfarten från Västerlösavägen.  

Skänninge - Öster om silo finns en åker som är detaljplanelagd och några intressenter har 
angett intresse.  

Bygga på åkermark, Håkan berättar att man tar hänsyn till detta i arbetet med både 
översiktsplaner och detaljplaner, samt i bygglovsprocessen. Att det på vissa ställen ändå 
byggs på åkermark beror på övervägningar och balans mellan exploatering och 
miljöintressen. Det är inte helt lätt. Ett exempel är Hulje västra och Mantorp, det är svårt att 
undvika att bygga på åkermark runt Mjölby, därför görs noggranna övervägningar om var 
det är bäst att exploatera för att minimera andra risker.  

Det sker också ett nationellt samarbete mellan kommuner, där företag ibland hänvisas till 
andra kommuner med bättre områden, det vill säga utan åkermark. Företagsnäringen har 
dock uttryckt en önskan att placera sig i Mjölby, då staden har ett geografiskt bra läge för till 
exempel transport och logistik, från söder och norr. 

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet tar del av redovisningen. 

 
___ 
 

Beslutet skickas till: 

Akten 
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§ 7 

 
Information från omsorgs- och socialförvaltningen 
 
Förvaltningens arbete med uppföljningar, inklusive de externa utförarna. 
Föredragande: Maria Svensson, administrativ chef.  

Föreskrift, Socialstyrelsens författningssamling SOSFS 2011:9, ska styra arbetet med att 
systematiskt och fortlöpande utveckla och säkra kvaliteten i verksamheter som omfattas av 
hälso- och sjukvårdslagen, socialtjänstlagen samt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade. Processer, rutiner och arbetssätt ska verksamhetsanpassas och göras 
lättillgängliga i kvalitetsledningssystemet i syfte att skapa förutsättningar för att insatserna 
är av god kvalitet, rättssäkra och ger värde för dem vi är till för.  

I Mjölby kommun arbetar varje förvaltning med tertialuppföljningar. Den utgår från fem 
områden; verksamhet och kvalitetsarbete, ekonomi, personal, styrtal och internkontroll. 
Tertialuppföljningen sker systematiskt och utifrån parametrar som ska göra underlag för 
analys, åtgärder och utveckling/förbättringar. Dels de kvantitativa parametrar som har 
fokus på hårda data med till exempel statistik från Kolada. Dels kvalitativa parametrar, som 
ger möjlighet att följa upp de mjuka delarna i våra verksamheter, till exempel uppföljning 
av avvikelser, resultat från kvalitetsregister och brukarundersökningar, bland annat ”Vad 
tycker de äldre om äldreomsorgen”.  

Förvaltningen har som fokusområde att rapporterade avvikelser, klagomål och synpunkter 
ska ses som en möjlighet och ligga som grund för åtgärder och för fortsatt utvecklings- och 
kvalitetsarbete. Allt som kommer till förvaltningens kännedom hanteras och utreds vid 
behov, därefter sker uppföljningar av insatta åtgärder för att säkerställa kvaliteten. Samtliga 
verksamheter inom förvaltningen och de externa utförarna omfattas av uppföljnings- och 
kvalitetsarbetet. Kvalitetsarbetet ska ses som ett lärande och goda exempel ska spridas i 
organisationen. Arbete med att utveckla hanteringen av klagomål och synpunkter pågår. 

Kommunala pensionärsrådet frågar: Hur gör man om man märker att det inte blir en förändring trots 
att man påtalat brister för enhetschef? 

Maria svarar att avvikelser rapporteras av ansvarig enhetschef i verksamhetssystemet. En 
privatperson eller anhörig, kan inte anmäla i verksamhetssystemet Lifecare, utan de får 
vända sig till ansvarig enhetschef och får ni inte gehör där, vänder man sig till ansvarig 
verksamhetschef eller till förvaltningens stödfunktioner.  

Kommunen blir i sin tur granskad av Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och 
arbetsmiljöverket som utför tillsyn på kommunens arbete. När detta sker och brister uttalas, 
utgör även detta ett underlag i förbättringsarbetet.  

Kommunala pensionärsrådet frågar: Hur fungerar uppföljningar av externa utförarna?  

Av de externa utförarna har det gjorts fördjupade utredningar gällande patientsäkerheten. 
Under året har avvikelsehanteringsprocessen analyserats och utretts, där har 
kompetensutbildningsinsatser och vägledningstillfällen genomförts  under året av MAS och 
MAR. Kommunen har det yttersta ansvaret, därför är det viktigt att uppföljningar och 
kontroller sker på externa utförare. Även de kommunala verksamheterna utreds med 
samma höga krav som de externa utförarna.  
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Kommunala pensionärsrådet frågar: Hur blir det i Mantorp med nya utförare?  

Det är klart att ny utförare blir Förenade Care och de tar över verksamheten i Mantorp från 
1 april 2024.  Kravspecifikation och uppdragsbeskrivning är tydligt beskrivna i avtalet och 
anbudsgivaren har  garanterat och redovisat hur man kommer att utföra det i avtalet 
kravställda uppgifterna. Ett byte kan komma att innebära förändringar, men kommunen 
och utförarna har som mål att det ska ske så sömlöst som möjligt för de som bor där 
respektive för de som har hemtjänst.  

Kommunala pensionärsrådet frågar: Ställer kommunen krav på språkkompetens hos personalen?  

Kommunen ställer samma krav på språkkrav i alla verksamheter, både externa och interna. 
Det är ett arbetsgivaransvar att se till att medarbetare får det stöd och de 
kompetensutvecklingsinsatser som krävs för medarbetaren.   

Övrig fråga 2023-11-06: Hur ställer sig kommunen till Hemtjänstindex? 
Detta är en sammanställd rapport som kommuner kan köpa. Utredning pågår av 
förvaltningsekonom om rapportering inom kommunen, ställningstagande om 2023 års 
resultat som finns tillgängligt. 

Övrig fråga 2023-11-06: Har kommunen seniorvägledare?  
Det finns stöd och vägledning för seniorer, men stödet finns inte samlat i nuläget vilket kan 
göra det svårt att finna. Verksamhetsutvecklare Camilla Wentzell, är arbetsterapeut och hon 
arbetar med förebyggande hembesök för att sprida informationen i ett tidigare skede. 
Camilla är inbjuden till KPR den 5 juni för att beskriva arbetet med ” Förebyggande 
hembesök” mer ingående. Hon jobbar med att samla information och vägledning för 
seniorer i en broschyr och på kommunens hemsida.  

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet tar del av redovisningen 

 

___ 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 
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§ 8 

 

Övriga frågor 
Information från Regionala pensionärsrådet (RPR). Inget att rapportera.  
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§ 9 

 
Mötets avslutande 
Ordförande förklarar sammanträdet avslutat. 
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